
Protokoll 1 (23)

Sammanträdesdatum  
2011-12-16 

Lärande- och kulturnämnden 

 

 Utdragsbestyrkande: 
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 09:00-14:45. Ajournerat för 
lunch klockan 12:20-13:20. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Stefan Bäckström, ordf (C) 

Matts Persson (C) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Karl-Olof Tunelid (M) 
Arif Khalifa (M) 
Lena Frankenberg Glantz (M)
Lone Klitten (MP), § 183-189 
Ulla Persson (MP), § 190-196 
Anders Borgström (FP) 
Gerd Olsson (S) 
Björn Forsling (S) 
Nina Burchardt (S) 
Per Svensson (S) § 183-186, 
188-196 
Siw Karlsson (S), § 187 
Kerstin Rask (S) 
Anna-Carin Keisu (S) 
Lars Berglund (V) 

Ulla Persson (MP), § 183-189 
Henrik Persson (S) 
Erika Persson (S) 
Siw Karlsson (S), § 183-186, 188-196
Gunilla Asplund (S), § 190-196 
Olle Jonsson (V) 

 
Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, lär- och kulturchef Ingela Rauhala, 

samordnare Lennart Backlund, personalföreträdare Kjell 
Hermansson § 183-189, verksamhetschef Maria Ström Åslund § 183-
184, 189, arbetsledare Mikael Damberg § 183, rektor Pär Bergroth § 
184, kvalitetssamordnare Mona Lindvall Eriksson § 185, enhetschef 
Elisabeth Lindqvist § 187, ekonom Jennie Svensk § 188, 
ekonomichef Anders Svedman § 189, kvalitetssamordnare Petter 
Bergeå § 190, verksamhetschef Elisabeth Bäckström och rektor Ulla 
Bohjort § 192. 

 
Utses att justera: Lars Berglund  
 
Justeringens plats 
och tid: Lärkontoret onsdag 21 december 2011, klockan 15:30. 

Underskrifter:  Paragrafer: 183-196 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Stefan Bäckström 

Justerande: Lars Berglund   
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Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 
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Carina Nylander 
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§ 183 Grön omsorg 

Dnr 2011-406-733 

Ärendebeskrivning 
Hudiksvalls resurscentrum, Hrc, driver daglig verksamhet på uppdrag av 
omsorgsförvaltningen och social- och fritidsförvaltningen. Det sker en ökning av 
beslut som ska verkställas inom Hudiksvalls resurscentrum. Det innebär att behovet av 
att skapa nya verksamheter är stort då målgruppernas intresseområden har förändrats.  

Grön omsorg är en verksamhetsidé för daglig verksamhet som kan ge en meningsfull 
sysselsättning på gårdar i lantlig miljö för människor med behov av särskilt stöd i sin 
dagliga sysselsättning. Utgångspunkten är att vistas på en lantgård, följa den tydliga 
dags- och säsongsrytmen och vara fysiskt aktiv på gården. Arbetsuppgifterna kan se 
olika ut men det viktigaste är att alla har möjlighet att välja och att känna sig värdefulla. 
I arbetet med växter och djur är man vårdare istället för att själv bli vårdad. Till det 
kommer den dagliga vistelsen ute i naturen och den fysiska aktiviteten som bidrar till 
bättre hälsa. 

Konceptet för Grön omsorg planerar Hrc att driva arvodesbaserat på entreprenad, där 
det ges möjlighet att använda åtta heltidsplatser. Gården ska ha ett nära samarbete med 
Hrc:s övriga verksamhet i Norrbo. Hrc har 1,5 anställd personal som kommer att 
arbeta med deltagarna inom Grön omsorg. Upphandling kommer att ske enligt 
anbudsförfarande. Den totala kostnaden för Grön omsorg finansieras inom Hrc:s 
budgetram. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att uppdra till förvaltningen att upphandla Grön omsorg enligt gällande regler, samt 

att uppdra till förvaltningen att efter genomförd upphandling fatta beslut om utförare. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 184 Åtgärder inom svenskundervisning för invandrare, sfi 

Dnr 2011-004-615 

Ärendebeskrivning 
Skolinspektionen genomförde i oktober 2010 en granskning om Hudiksvalls kommun 
har ett fungerande system för att bedriva svenskundervisning för invandrare, sfi. 
Särskilt fokus riktades mot deltagarnas studiesituation. Vid lärande- och 
kulturnämndens sammanträde 15 april 2011 redovisade rektor Pär Bergroth rapporten 
samt de åtgärder som har vidtagits. Två regelbrister som Skolinspektionen påpekade 
vid granskningen kräver beslut från lärande- och kulturnämnden: 

• Kommunen följer inte upp verksamheten och utvärderar den i syfte att nå en 
högre måluppfyllelse, i enlighet med 1§ förordning om kvalitetsredovisning inom 
skolväsendet med mera.  

• Styrelsen för utbildningen har inte fattat beslut om det antal undervisningstimmar 
som ska gälla för varje kurs, i enlighet med 7§ i förordning om 
svenskundervisning för invandrare.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att redovisning av resultat och redogörelse för det gånga årets Sfi-verksamhet görs för 
nämnden varje år i februari, med möjlighet till dialog och uppföljning av 
måluppfyllelsen, samt 

att riktvärdet för antal timmar inom respektive kurs inom svenskundervisning för 
invandrare, A, B, C och D är 300 timmar. Riktvärdet kan över- eller underskridas. För 
den enskilde studerande utgår planeringen av studierna från den individuella 
studieplanen. Målet är att den kurs som påbörjats ska fullföljas och att kursmålen ska 
nås. Via mentorssamtal görs uppföljning av hur studierna framskrider. Uppföljningen 
är vägledande för undervisningens omfattning och hur studierna ska genomföras. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 185 Återrapport från tillsyn av fristående förskolor och 
fritidshem 

Ärendebeskrivning 
Enligt skollagen ska en kommun ha tillsyn över förskola och fritidshem vars 
huvudman kommunen har godkänt. Med tillsyn avses en självständig granskning som 
har till syfte att kontrollera om den verksamhet som granskas uppfyller de krav som 
följer av lagar och andra föreskrifter. I tillsynen ingår att fatta de beslut om åtgärder 
som kan behövas för att den huvudman som bedriver verksamheten ska rätta fel som 
upptäckts vid granskningen.  

Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 17 november 2011 redovisades 
resultatet från tillsynen. Vid dagens sammanträde lämnar kvalitetssamordnare Mona 
Lindvall Eriksson kompletterande information. De fristående förskolorna och 
fritidshemmen ska senast den 31 december 2011 lämna en skriftlig redovisning om hur 
man tänker åtgärda de förbättringsområden som påtalats vid tillsynen. Lärande- och 
kulturnämnden får därefter en skriftlig rapport. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 186 Tillkommande ärende: Kontaktpolitiker 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträde den 17 mars 2011 beslutade nämnden att införa ett system med 
kontaktpolitiker inom lärande- och kulturnämnden för innevarande mandatperiod 
enligt följande förslag: 

• Systemet med kontaktpolitiker är ett sätt att underlätta kontakten mellan 
nämnden och barn, elever, vårdnadshavare och personal. Det är också ett sätt för 
nämndens ledamöter att hålla sig informerade om verksamheten. 

• Kontaktpolitiker representerar lärande- och kulturnämnden. 
• Uppdraget som kontaktpolitiker är ett frivilligt uppdrag. 
• Rapport från kontaktpolitiker avlämnas skriftligt eller muntligt på något av 

nämndens ordinarie sammanträden. 
• Lärande- och kulturnämnden utser kontaktpolitiker för varje mandatperiod. 
• Ersättning till kontaktpolitiker utgår med maximalt åtta timmar per år för förlorad 

arbetsförtjänst samt reseersättning. 

När det gäller ersättningen till kontaktpolitiker så bör flexibilitet råda. De 
kontaktpolitiker som deltar i många träffar kan få ersättning för mer än åtta timmar per 
år. Lärande- och kulturnämnden reviderar listan enligt nedan över kontaktpolitiker och 
listan skickas ut för kännedom till förvaltningens verksamheter. 

Representant från Område 
Majoriteten S + V 

Förskola Bibbi Segerbrand Anna-Carin Keisu 
Henrik Persson 

Grundskola Väst 
(Lunds skola, Näsvikens skola, Ede skola, 
Friggesundsskolan) 

Ulla Persson ( Ede skola) 
Lone Klitten (Friggesund) 

Kerstin Rask (Näsviken) 
Lars Berglund 
Gerd Olsson 

Grundskola Syd (Läroverket, Idenors 
skola, Håsta skola, Västra skolan, 
Särskolan, Iggesunds skola, Njutångers 
skola, Enångers skola) 

Anders Borgström 
Arif Khalifa 
Per Asp 
Lena Frankenberg Glantz 

Per Svensson 
Nina Burchardt 
Leif Rogell (Håsta, Idenor) 

Grundskola Nord (Östra skolan, 
Skolbyn, Björkbergs skola, Malsta skola, 
Sandvalla skola, Edsta skola) 

Arif Khalifa (Östra skolan, Sandvalla 
skola) 
Stefan Bäckström 

Maria Johansson (ej Östra skolan) 
Olle Jonsson 
Erika Persson 

Gymnasiet Matts Persson Siw Karlsson 
Björn Forsling 

Vuxenutbildning/arbetsmarknad Arif Khalifa 
Karl-Olof Tunelid 

Gerd Olsson 

Kulturen Bibbi Segerbrand 
Lena Frankenberg Glantz 

Maria Johansson 
Björn Forsling 
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§ 187 Farlig skolväg upphör efter väg 583 

Dnr 2011-365-623 

Ärendebeskrivning 
Hudiksvalls kommun har tidigare beslutat att barn på Njutångers och Enångers skolor 
som behöver färdas efter E 4 eller korsa E 4 skall få skolskjuts även om avståndet 
understiger angivna gränser för skolskjuts. Barnen har också fått upphandlad 
skolskjuts eftersom busshållplatserna legat efter E 4. Den nya E 4:an har öppnats från 
oktober 2011 och ny benämning på vägsträckan förbi Enånger och Njutånger blir väg 
583. Hastigheten på berörda sträckor är 70 kilometer per timme och trafikintensiteten 
har minskat betydligt. Vid mätning i oktober 2011 var det 7631 fordon som passerade 
per dygn och i november 1151 fordon per dygn. Mätningen genomfördes strax söder 
om Backa i Njutånger. 

Barn på Njutångers och Enångers skolor som behöver färdas efter väg 583 eller korsa 
väg 583 bör inte få skolskjuts om avståndet understiger angivna gränser för skolskjuts. 
Förslaget innebär att mellan 15-20 barn inte längre får skolskjuts samt att mellan 5-10 
barn kan åka med linjetrafik.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att tidigare beslut om farlig skolväg upphävs vilket innebär att barn på Njutångers och 
Enångers skolor som behöver färdas efter väg 583 eller korsa väg 583 inte skall få 
skolskjuts om avståndet understiger angivna gränser för skolskjuts. 

____ 

Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde anmäler Per Svensson (S) jäv och 
deltar inte vid handläggning av och beslut i ärendet. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 



Protokoll 9 (23)

Sammanträdesdatum  
2011-12-16 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 188 Budget 2012 

Dnr 2011-462-042 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige fattade 28 november 2011 beslut om kommunens budget för 
2012. Lärande- och kulturnämndens budget kommer att uppgå till 790,4 miljoner 
vilket är en ramreducering med 6,8 miljoner jämfört med i fjol.  

Vid sammanträde 17 november 2011, § 172, beslutade nämnden om åtaganden för 
2012. Ett av de nya åtagandena är att minska barngruppernas storlek i förskolan. Idag 
har förskolorna ett tak på högst 21 barn per avdelning. Vid arbetsutskottets 
sammanträde 29 november 2011, § 154, fick förvaltningen i uppdrag att utreda 
konsekvenserna om taket för barnantalet på förskolorna sänks från 21 till 20 barn per 
avdelning. Ur det enskilda barnets perspektiv är det en fördel om taket för antalet barn 
per avdelning minskas. Fler förskolor har under de senaste åren organiserat sig i 
grupper med yngre barn respektive grupper med lite äldre barn. Det kan innebära att 
gruppen med äldre barn kan ha 21 barn medan gruppen med yngre barn har 14. Snittet 
av antalet barn per avdelning inom Hudiksvall kommun har under 2011 varit 17,4 barn 
per avdelning. Om man sänker taket från 21 till 20 barn per avdelning innebär det inte 
generellt färre barn i barngrupperna.  

Arbetsutskottet diskuterade de beslutade kvalitativa åtagandena som bland annat 
handlar om att minska barngruppernas storlek i förskolan. Taket för antalet barn per 
avdelning i förskolan ska under 2012 vara 20 barn. Arbetsutskottet enades om att 
lärande- och kulturnämnden långsiktigt bör arbeta för att minska barngruppernas 
storlek i förskolan. Nämnden kommer att fortsätta den diskussionen inför arbetet med 
budget och åtagande för 2013. 

Arbetsutskottet diskuterade även ökad internationalisering som är ett av lärande- och 
kulturnämndens åtaganden för 2012. Förvaltningen kommer att kartlägga på vilket sätt 
våra verksamheter arbetar med internationalisering idag. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta budgeten för 2012 för lärande- och kulturnämndens verksamhetsområde. 
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Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) yrkar på att: 

• Förskolan under 2012 ska påbörja arbetet med att minska storleken på 
barngrupperna utifrån barnens och gruppernas specifika behov. 

• Återrapportera på juninämnden hur det arbetet fortlöper.  

• Omfördela inom budgetram, genom 1% besparing på de verksamheter som inte 
direkt arbetar i förskola och skola och tillföra den summan till förskolan som stöd 
i arbetet med att minska barngruppernas storlek. 

Yrkande 
Lars Berglund (V) yrkar på att ett första steg i nämndens arbete för att öka 
internationaliseringen blir att kartlägga på vilket sätt vi arbetar med internationalisering 
för närvarande. 

Yrkande 
Gerd Olsson (S) yrkar på att lärande- och kulturförvaltningen får i uppdrag att: 

1  Utreda alternativa lokallösningar för förskoleverksamheten med utgångspunkt i 
de utredningar som finns om lokalförändringar i grundskolan. 

2 Ta fram kommunens kostnader för införandet av Hök10:s bilaga VI. Redovisas 
för lärande- och kulturnämnden i februari 2012. 

3 Redovisa kostnader för införandet av legitimation för lärare samt mentorskap för 
nyutexaminerade lärare. Redovisas för lärande- och kulturnämnden i februari 
2012. 

4 Tillsammans med social- och fritidsförvaltningen ta fram en gemensam plan på 
åtgärder vilka motverkar barnfattigdomen i kommunen. Förslaget ska redovisas 
för lärande- och kulturnämnden i april 2012. 

Sammanträdet ajourneras i tio minuter och därefter återupptas förhandlingarna. 

Lärande- och kulturnämnden konstaterar att punkt 1-3 i Gerd Olssons yrkande redan 
är på gång. När det gäller punkt 4 bör lärande- och kulturnämnden träffa social- och 
fritidsnämnden för att diskutera frågan. Gerd Olsson drar därmed tillbaka sina 
yrkanden. 
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Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) yrkar på att lärande- och kulturnämnden beslutar om budget för 
2012 enligt arbetsutskottets förslag samt att taket för antal inskrivna barn per 
förskoleavdelning ska vara högst 20 barn under 2012. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller ej till Anna-Carin Keisus förslag att 
förskolan under 2012 ska påbörja arbetet med att minska storleken på barngrupperna 
utifrån barnens och gruppernas specifika behov. Ordförande finner att lärande- och 
kulturnämnden avslår förslaget varvid votering begärs. 

Votering 
Voteringsproposition framställs och godkänns. 

Den som röstar för Anna-Carin Keisus förslag röstar JA. Den som avslår förslaget 
röstar NEJ. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Matts Persson (C), Karl-Olof Tunelid (M), Bibbi Segerbrand 
(M), Arif Khalifa (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Lone Klitten (MP) och Anders 
Borgström (FP) röstar nej.   

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Kerstin 
Rask (S), Anna-Carin Keisu (S) och Lars Berglund (V) röstar ja. 

Voteringen utfaller med 8 nej-röster och 7 ja-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat avslå förslaget. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition om bifall eller ej till Anna-Carin Keisus förslag att 
omfördela inom budgetram genom 1% besparing på de verksamheter som inte direkt 
arbetar i förskolan och skola och tillföra den summan till förskolan som stöd i arbetet 
med att minska barngruppernas storlek. Ordförande finner att lärande- och 
kulturnämnden avslår förslaget varvid votering begärs. 
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Votering 
Voteringsproposition framställs och godkänns. 

Den som röstar för Anna-Carin Keisus förslag röstar JA. Den som avslår förslaget 
röstar NEJ. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Matts Persson (C), Karl-Olof Tunelid (M), Bibbi Segerbrand 
(M), Arif Khalifa (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Lone Klitten (MP) och Anders 
Borgström (FP) röstar nej.   

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Kerstin 
Rask (S), Anna-Carin Keisu (S) och Lars Berglund (V) röstar ja. 

Voteringen utfaller med 8 nej-röster och 7 ja-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat avslå förslaget. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition om bifall eller ej till Lars Berglunds förslag att ett 
första steg i nämndens arbete för att öka internationaliseringen blir att kartlägga på 
vilket sätt vi arbetar med internationalisering för närvarande. Ordförande finner att 
lärande- och kulturnämnden bifaller förslaget. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition om bifall till Bibbi Segerbrands förslag att lärande- 
och kulturnämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag när det gäller budget 2012 
samt att taket för antal inskrivna barn per förskoleavdelning är högst 20 barn under 
2012. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden bifaller förslaget. 

Siw Karlsson, ersättare (S), vill ha inskrivet i protokollet att hon stödjer 
socialdemokraternas och vänsterpartiets förslag vad gäller minskning av storleken på 
förskolegrupperna samt budget 2012. 
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Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta budgeten för 2012 för lärande- och kulturnämndens verksamhetsområde enligt 
arbetsutskottets förslag 

att taket för antal inskrivna barn per förskoleavdelning är högst 20 barn under 2012 

att ett första steg i nämndens arbete för att öka internationaliseringen blir att kartlägga 
på vilket sätt vi arbetar med internationalisering för närvarande. 

____ 

Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Gerd 
Olsson (S), Nina Burchardt (S), Björn Forsling (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Anna-Carin Keisu (S) och Lars Berglund (V). 
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§ 189 Yttrande över förslag till bolagisering av IFTAC 

Dnr 2011-458-107 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträde i kommunstyrelsens allmänna utskott 25 oktober 2011 informerade 
rektor Staffan Westberg om förslag till bolagisering av IFTAC. Kommunstyrelsens 
allmänna utskott gav lärande- och kulturnämnden i uppdrag att lämna ett yttrande över 
förslaget till bolagisering av IFTAC.  

Yttrande 
Iftac, Institutet för fiberoptisk utbildning och certifiering, startade 1997 med två 
utbildningsprojekt i samarbete med företagen Ericsson och Monitor. Projekten löpte 
inom perioden 1997-1999 och drevs inom ramen för det dåvarande EU-programmet 
MÅL 5.  

Idag driver Iftac två huvudverksamheter. Den ena verksamheten är 
yrkeshögskoleutbildning med specialisering mot nätverks- och nätdriftsteknik och 
bredbandsbyggnad. Utbildningen har cirka 120 studerande från hela landet. Den andra 
är uppdragsverksamhet. Iftac är ledande utbildare i Sverige inom bredbandsteknik. Det 
av Iftac utvecklade kvalitetsprogrammet/certifieringen ”Certifierad fibertekniker” har 
under 2010-2011 fått fullt genomslag på den svenska marknaden. Perioden 2004-2011 
utbildades även personal från 300 företag i cirka trettio länder.  

Verksamheten inom Iftac skiljer sig delvis från annan verksamhet inom Cul och inom 
kommunen. Verksamheten är i hög grad riktad mot aktiviteter och intressenter utanför 
kommunens gränser med kommersiellt fokus och krav och förväntningar som 
understryker behovet av renodling. Omsättningen har varierat mellan 7,5-12,8 miljoner 
under åren 2006-2011. Iftac har idag sju anställda och en grupp externa konsulter.  

De affärsmässiga fördelarna med bolagisering är en sammanhållen verksamhet med allt 
fokus på kärnuppgiften, färre intressenter, långsiktig planering, periodisering av 
överskott, investeringar för tillväxt och buffert för konjunktursvackor. Lärande- och 
kulturnämnden är positiv till en bolagisering av Iftac. 

Arbetsutskottet diskuterade förslaget 29 november 2011, § 151, och enades om att 
bjuda in ekonomichef Anders Svedman till dagens sammanträde.  

Anders Svedman informerar om förutsättningarna för en bolagisering utifrån ett 
ekonomiskt perspektiv. 
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Yrkande 
Gerd Olsson (S) yrkar på att kommunen undersöker möjligheten att IFTAC ingår i ett 
befintligt kommunalt bolag. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition om bifall till Gerd Olsson förslag att kommunen 
undersöker möjligheten att IFTAC ingår i ett befintligt kommunalt bolag. Ordförande 
finner att lärande- och kulturnämnden bifaller förslaget. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att överlämna den vidare hanteringen och beslutet om bolagiseringen av Iftac till 
kommunstyrelsen, samt 

att kommunen undersöker möjligheten att IFTAC ingår i ett befintligt kommunalt 
bolag. 

____ 

Lone Klitten (MP) reserverar sig mot beslutet då hon önskar att lärande- och 
kulturnämnden inte lämnar något yttrande. 
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§ 190 Kartläggning inför införande av lärarlegitimation och 
behörighet 

Ärendebeskrivning 
Riksdagen har fattat beslut om att lärarlegitimation och förskollärarlegitimation införs 
från 1 juli 2011 och ska börja användas från 1 juli 2012. Det innebär att från och med 
nästa år får bara legitimerade lärare anställas tills vidare och sätta betyg. Det finns 
övergångsbestämmelser som gäller från och med 30 juni 2015 och de berör främst 
redan anställda lärare och förskollärare. 

Kvalitetssamordnare Petter Bergeå lämnar en lägesrapport om arbetet utifrån 
kartläggningen av ämneskompetens och ämnesbehörighet som gjordes vårterminen 
2011. Den inledande kartläggningen visar att det finns ett stort 
kompetensutvecklingsbehov inom olika ämnesområden. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 191 Översyn av grundskolans 7-9 skolor 

Dnr 2011-433-611 

Ärendebeskrivning 
Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 22 september 2011, § 18, fick 
förvaltningen i uppdrag att genomföra en översyn av förutsättningarna för 
grundskolans 7-9 skolor utifrån elevunderlag och konsekvenser av aktuella 
skolreformer.  

Vid dagens sammanträde redovisar samordnare Lennart Backlund resultatet av 
översynen. Prognosen för elevunderlaget för varje enskild 7-9 skola visar inga större 
variationer fram till läsåret 2020/2021. Lokalkostnaderna och lokalytan per elev är 
högre än i andra jämförbara kommuner. Utredningen om 7-9 skolorna fortsätter och 
fokus kommer att ligga på kvalitetskrav och resultatförbättringar. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 192 Svar på fråga om hemspråksundervisning 

Ärendebeskrivning 
Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 17 november 2011 ställde Arif Khalifa 
(M) en fråga om hur hemspråksundervisningen fungerar.  

Vid dagens sammanträde besvarar verksamhetschef Elisabeth Bäckström och rektor 
Ulla Bohjort frågan. En elev som har en vårdnadshavare med ett annat modersmål än 
svenska ska erbjudas modersmålsundervisning i detta språk om språket är elevens 
dagliga umgängesspråk i hemmet och eleven har grundläggande kunskaper i språket. 
Modersmålsundervisning i ett nationellt minoritetsspråk ska erbjudas även om språket 
inte är elevens dagliga umgängesspråk i hemmet. Undervisning i modersmål erbjuds 
om det finns minst fem elever som önskar undervisning i det aktuella språket.  

Ansökan om att delta i modersmålsundervisning gör vårdnadshavaren skriftligt till 
rektor för den specialanpassade verksamheten. Inom skolorna i Hudiksvalls kommun 
erbjuds modersmålsundervisning och studiehandledning i följande språk: Arabiska, 
bosniska, burmesiska, engelska, finska, karen, kurdiska, pasto, persiska, ryska, 
thailändska, tigrin, turkiska, tyska och ungerska.  

Lärarna är organiserade i ett arbetslag och tillhör den specialanpassade verksamheten. 
Lärarna är tillsvidareanställda eller anställda på tidsbegränsade förordnanden beroende 
på utbildning och kompetens.  

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 193 Frågestund 

Ärendebeskrivning 
Gerd Olsson (S) undrar när lärande- och kulturnämnden får information om arbetet 
inom modellprojektet för psykisk hälsa bland barn och unga. Förvaltningen svarar att 
information är inplanerad i början av nästa år. 

____ 
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§ 194 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 
Lär- och kulturchef Ingela Rauhala informerar om att processen med åtagande och 
budget inför 2013 kommer att tidigareläggas. Det innebär också att lärande- och 
kulturnämndens planeringsdagar tillsammans med förvaltningens chefer kommer att 
genomföras 23-24 februari 2012.  

Tankar finns att kulturen ska ha ett eget utskott. Ett konkret förslag kommer att 
presenteras under våren 2012. 

____ 
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§ 195 Meddelanden 

Meddelas lärande- och kulturnämnden och läggs till handlingarna. 

  Dnr 

1 Från Skolinspektionen:    2011-128-619 
Ansökan om godkännande av Träutbildningar i  
Hälsingland AB som huvudman för gymnasieskola i 
Ljusdals kommun 

2 Från Kommunfullmäktige:   2011-462-042 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 159, 
Budget 2012 samt prognos 2013 - 2015 

3 Från Kommunfullmäktige: 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 166, 
Anslag till Inköp Gävleborg 2012 

4 Från Kommunfullmäktige: 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 167, 
Övertagande av reglemente för Kostnämnden 

5 Från Kommunfullmäktige:   2011-241-035 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 189. Medborgarförslag om 
att kommunen borde bidra till att en högskola öppnas. 

6 Från Kommunfullmäktige:   2011-242-035 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 190. Medborgarförslag om 
att Folkets Hus borde användas som kulturcentrum 

7 Från Kommunfullmäktige:   2011-240-035 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 195, 
Medborgarförslag om fria busskort för unga 

8 Från Kommunfullmäktige:   2011-306-035 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 204. Medborgarförslag om 
att flytta statyn av August Palm och döpa om Folkets Hus 

9 Från Kommunfullmäktige: 
Protokollsutdrag 2011-11-28 § 211, 
Val av ny ersättare till Hälsingeutbildnings årsstämma 

____ 
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§ 196 Delegeringsbeslut 

Ärendebeskrivning 
Lärande- och kulturnämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till lärande- 
och kulturnämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Beviljad utökad tid inom förskoleverksamhet, 281-287 

• Uppsägning av förskoleplats, 288 

• Uppsägning av fritidsplats, 289 

• Fördelning av garanterad undervisningstid mellan årskurser 2011/2012, 290 

• Ledighet för elevskyddsombud, 291 

• Förhandlingar inom kommunens samverkansavtal, 292, 303, 353, 450 

• Skyddsrond, 293 

• Målinriktat arbete för att förebygga och förhindra kränkande behandling, 294, 
304, 312, 352, 357, 363, 403, 412, 423, 443 

• Anmäla, utreda och vidta åtgärder vid kränkande behandling, 295, 313, 345, 349, 
354, 404, 424, 444 

• Ta emot elev från annan kommun på grund av särskilda skäl, 296, 433 

• Ta emot elev från annan kommun, 298, 436 

• Erbjuda språkval med minst två språk, 297, 434 

• Erbjuda allsidigt urval elevens val, 299, 407 

• Tidsbegränsad anställning av obehörig lärare, 301, 314, 360, 417, 446 

• Beslut om ledighet personal, 390 

• Utse kontroll attestant, 302, 337, 361, 384, 420 

• Beslut om studiedagar, 300, 305, 310, 335, 351, 387-389, 391, 394, 405, 410, 447-
448 

• Beslut om anställningar inom budgetram, 306, 315-334, 338-344, 347-348, 350, 
355-356, 358-359, 367-383, 385-386, 393, 395-399, 401, 406, 408-409, 411, 416, 
441, 445 

• Avtal om ersättning för kostnader för särskilt stöd, 307 
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• Samordning brandskydd, 308, 346, 362, 422, 442 

• Utsett brandskyddskontrollanter, 309 

• Beslut om särskild undervisning, 311, 365, 437 

• En elev beviljas ett extra år, 336 

• Beslut om språkval, 364,  

• Beslut om att erbjuda eleverna allsidigt urval av ämnen som elevens val, 366, 439 

• Delegerat till klasslärare att bevilja ledighet upp till tio dagar, 392,  

• Beslut om ledighet för elevskyddsombud, elevrådsrepresentant, 400, 413 

• Beslut om ledighet och löneförmån, 402, 418 

• Inrättande och indragning av befattningar, 414 

• Uppsägning och avsked av personal, 415, 440 

• Sekretessbelägga handlingar, 421 

• Beslut om försöksperiod i annan skolform, 425 

• Beslut om integrerade elever, 426 

• Beslut om uppskjuten skolplikt, 427 

• Beslut om tidigare skolstart, 428 

• Beslut att anordna särskilt prövning i ärende om skolpliktens upphörande, senare 
upphörande och tidigare upphörande, 429 

• Ansvar för att skolplikten fullgörs, 430 

• Beslut att motta elev i förskoleklass från annan kommun p g a särskilda skäl, 431 

• Beslut om placering i förskoleklass vid annan skolenhet utifrån vårdnadshavares 
önskemål, 432, 435 

• Beslut om medgivande och prövning av annat sätt att fullgöra skolplikten, 438 

• Beslutsunderlag inför anställningar (alla anställningar över en månad lyftes en nivå 
på grund av det ekonomiska läget), 449 

• Bidrag för barn vid Glufsens förskola AB, 451 

• Beslut om riktat bidrag inom kulturen, 452, 455-456, 458, 460 

• Beslut om arrangemangsbidrag, 453-454, 457, 459, 461-462 

• Beslut om attesträtt, 463 

Lärande- och kulturnämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 
281-463. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
förvaltningens samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser. Nämnden 
har möjlighet att vid behov få information om återrapporterade beslut.  


